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Orban: Guvernul si companiile de stat mentin productia de energie scazuta ca sa

mentina pretul cât mai ridicat

Presedintele Partidului Forta Dreptei, Ludovic Orban, sustine ca Guvernul si companiile "mentin" scazuta

productia de energie pentru ca pretul sa fie "cât mai ridicat", iar orice investitie în domeniu este amânata

sau blocata, "desi exista finantari consistente".

 

"Regulile pietei sunt clare si imuabile. Pretul unui produs sau al unui serviciu variaza în functie de raportul dintre

cerere si oferta. Atunci când cererea este mai mare decât oferta, pretul creste si atunci când oferta creste peste

nivelul cererii, pretul scade. În cazul energiei electrice, cu cât productia de energie electrica este mai mare, cu atât

tendinta pretului va fi de scadere. Asta cu atât mai mult cu cât diferenta între pretul de vânzare si costul de

productie este de-a dreptul nesimtita. Guvernul trebuie sa dea raspunsul la o întrebare simpla: De ce în România se

produc maxim 7.000 MW, în conditiile în care puterea instalata în capacitatile de productie de energie este de

18.308 MW?", a scris Orban, joi, pe Facebook.

 

Potrivit acestuia, productia de energie este sub capacitati, atât la hidro, cât si la carbune.

 

"Opinia mea este clara. Guvernul si companiile de stat mentin productia scazuta pentru a mentine pretul la un nivel

cât mai ridicat. Altfel nu se poate explica de ce, la o putere instalata pe hidro de peste 6.600 MW, se produc efectiv

maxim 1.800 MW. La carbune, la o putere instalata de peste 3.000 MW, se produc efectiv maxim 1.300 MW. Nu

mai pun la socoteala si faptul ca aproape orice investitie în cresterea productiei de energie electrica este amânata

sau blocata, desi exista finantari consistente, inclusiv din fonduri nerambursabile, pentru producerea eficienta de

energie", a adaugat Ludovic Orban.

 

În opinia sa, masurile de fixare administrativa a pretului la energie sunt "foarte costisitoare", nu pot fi sustinute pe

termen lung si nu reprezinta decât "o solutie de criza, fara efecte asupra problemei de fond".

 

"Despre economisire nici nu vreau sa aud. Asta este problema fiecarui consumator. Nimanui nu i se poate impune

câta energie electrica sa consume. În concluzie, mesajul meu catre guvernanti este simplu. Dati drumul la

productie, habarnistilor!", a conchis liderul Partidului Forta Dreptei. 
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